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HANDIKAPPRÅDET VID FASTIGHETS- OCH 
SALUHALLSNÄMNDEN, MARKNÄMNDEN, TRAFIK-
NÄMNDEN OCH STOCKHOLMS STADS PARKERINGS AB. 

Protokoll nr  
10, 2006. 

 
Tid: Torsdag 14 september 2006  kl. 14.00 -16.30. 
Plats: Fleminggatan 4, rum 5:133. 
 
 
Justeras:  
 
Lasse Gustafsson        Dagny Mörk 
 
 
Närvarande: 
Ledamöter. Handikapporganisationernas representanter. 
Lasse Gustafsson ordf. (NHR),  Elisabeth Bergvall (R), 
Åsa Jansson (RBU),  Dagny Mörk (SRF) och Carin 
Priklonsky (HRF). 
 
Förhinder: Ken Gammelgård (DHR) och Hjördis Stolt 
(Astma och allergi). 
 
Tjänstemän: Trafikkontoret: Sara Malm och Christina 
Söderström Lööf.  
 
 
§ 1. Fastställande av dagordning. 
Fastställs på sätt som framgår av protokollet. 
 
§ 2. Justering av dagens protokoll.  
Mötets ordförande och Dagny Mörk utses. 
 
§ 3. Protokoll för sammanträdet 2006-08-24.  
Anmäls på kommande möte. 
 
§ 4. Handlingarnas och lokalernas tillgänglighet 
(mötets). 
Det framförs att allt fungerat bra. 
___________________________________________  
Adr. Box 8311, 104 20 Stockholm. Tel. 508 26 000. 
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§ 5. Skrivelse till Trafikkontoret om enkelt åtgärdat 
hinder. (Nedfasning av kantsten, S:t Göransgatan 84 
A).  Samtal om principer för kantstenssänkning på 
allmänna platser.  
Sara Malm meddelar att en ”asfaltslimpa” har lagts ut 
mot gatan vid ingången. En kantstenssänkning kommer 
att göras när gatan byggs om. Tillfälliga lösningar med  
”asfaltslimpor” medför risk för att den skrapas bort vid 
snöplogningen.  
 
Kantstenssänkningar kan ge problem för förbipasserande 
personer eftersom branta sidlutningar gör att rullstolar 
och rollatorer rör sig i sidled. Om man i stället gör 
rampen kortare och brantare kan kraftiga sidlutningar på 
gångbanan undvikas. Frågan är dock om denna lösning 
fungerar för alla grupper. Rådet föreslår att 
Tillgänglighetsprojektet tar fram typritningar för 
nedsänkningar som medger avvikelser från gällande krav 
på ramplutningar. En referensgrupp av representanter för 
berörda funktionshindergrupper bör ges möjlighet att 
testa olika lösningar.  
 
§ 6. Broschyr om rådet.  
Sara Malm redovisar att broschyren försenats då 
Trafikkontorets informationsansvarige har synpunkter på 
utformningen och att ett slutligt resultat redovisas på 
kommande möte.  
 
Rådet avser att inbjuda informationsansvarig på 
Trafikkontoret till detta möte.  
 
§ 7. Redovisning av fastigheter (torp) kopplade till 
elöverkänslighet. Uppföljning av sammanträde 2006-
06-08. Ärendet hade utsänts. Anmäls. 
 
§ 8. Uppföljning av sammanträdet 2006-08-24 om 
Markkontorets information om q-anläggning.  
Overheadmaterialet hade utsänts enligt önskemål av 
rådet. Anmäls. 
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§ 9. Information om markanvisning för kv Tältlägret, 
Fruängen. Ärende som SBN:s råd önskat att rådet 
bevakar så att avtalet med byggherren inkluderar 
riktlinjerna för utemiljön.  
Sekreteraren rapporterar att handläggaren meddelat att  
riktlinjerna för utemiljön ingår i avtalet. I avtalstexten 
står att bolaget ska skriftligen anmäla och motivera 
eventuella önskemål om avvikelser från Stockholm en 
stad för alla. Avvikelserna ska godkännas av staden.  
 
Rådet framhåller betydelsen av att uppgifter om 
eventuella avvikelser från riktlinjerna lämnas även till 
det handikappråd som är berört enligt riktlinjerna i 
Stockholm en stad för alla. 
 
§ 10. Eventuell lägesrapport av Markkontoret om 
planeringen av Hjorthagen mm. 
Information planeras ske på något kommande möte. 
 
§ 11. Uppdaterad namnlista över rådets ledamöter. 
Anmäls.  
 
§ 12. Övriga frågor.   
a) Inbjudan från Brandskyddslaget till seminarium om 
säker och värdig utrymning 2006-10-26 i Stockholm.   
 
Enligt rådets mening är seminariet alltför dyrt (2900 sek 
för en eftermiddag) och hänvisar till att HSO-
Stockholms stad har ett seminarium i samma ämne den 4 
oktober kl. 18-21 på S:t Göransgatan 84. Alla ledamöter 
i handikappråden är välkomna. Seminariet är gratis.     
 
§ 13. Lägesrapport om S:t Julianpriset. 
Rapport planeras att lämnas på kommande möte. 
 
§ 14. Information om Upprustning av Västertorps 
centrum. (Ärende i Trafiknämnden 2006-09-19. 
Remiss från Markkontoret).  
Ärendet hade utsänts. Christina Söderström Lööf 
kompletterar med information.  
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Upprustningsförslaget innebär bland annat förnyelse av 
markbeläggningar, trädplanteringar, belysning mm längs 
Störtloppsvägen och för torgytorna vid centrum/T-banan. 
Parkering för kunderna förbättras. Ett samarbete har 
inletts med fastighetsägarna. Man är nu inne i 
programskedet för projektet.  
 
Rådet framhåller betydelsen av att: 

- det lokala rådet ges möjlighet att delta i planerna 
för förbättringsarbetet. 

- utemiljöprogrammet följs. 
- gångytorna görs plana. (Förslaget om plana hällar  

är bra. Att komma fram på smågatsten är svårt). 
- soffor ställs intill de plana ytorna och inte på  
     ytorna med smågatsten 
- angöring och parkering med taxi, färdtjänst och  
     egen bil blir tillfredsställande för boende, besökare    
     i  affärer etc. 
 

§ 15. Information om Bättre tillgänglighet, säkerhet 
och miljö Trollesundsvägen-Skebokvarnsvägen, 
Bandhagen. Inriktningsbeslut. (Ärende i 
Trafiknämnden 2006-09-19). Ärendet hade utsänts.  
Trafikkontoret bedömer att föreslagen upprustning 
förbättrar tillgängligheten, säkerheten och stadsmiljön 
längs huvudgatustråket i centrala Bandhagen. Det blir 
lättare och säkrare för oskyddade trafikanter, särskilt i 
lägre och högre åldersgrupper, att röra sig i området.  
 
Rådet anser att det lokala handikapprådet bör ges tillfälle 
att följa ärendet. 
 
§ 16. Nästa sammanträde. 
Rådet beslöt att hålla sammanträdet torsdagen den 12  
oktober 2006 14.00-16.30 istället för 5 oktober som 
planerats tidigare.  
 
Vid protokollet 
 
Lennart Nilsson  
Sekreterare 


